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§ 1
Godkännande av dagordning samt val av justerare och 
dag för justering 

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutade att utse Ole-Jörgen Persson (M) och 
Rashid Mohammed (V) att justera dagens protokoll.
Stadsdelsnämnden beslutade vidare att protokollet ska justeras den 
17 mars 2020.
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§ 2
Svar på remiss av motion om en egen tävlingsklass för 
Stöd och service till personer med funktionsnedsättning i 
stadens kvalitetsutmärkelse 
ST 2019/486

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna 
förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen till 
kommunstyrelsen

Sammanfattning av ärendet 
En motion från Clara Lindblom (V) och Alexandra Mattsson 
Åkerström (V) om en egen tävlingsklass i stadens 
kvalitetsutmärkelse för stöd och service till personer med 
funktionsnedsättning har remitterats till Spånga-Tensta 
stadsdelsnämnd. Motionen lyfter behovet av att synliggöra 
verksamhetsområdet funktionsnedsättning i kvalitetsutmärkelsen då 
det i många sammanhang hamnar i skuggan av övrig socialtjänst.

Förvaltningen ställer sig huvudsakligen positiv till förslaget och 
delar motionärernas uppfattning att en egen tävlingsklass i 
kvalitetsutmärkelsen skulle bidra till att synliggöra 
verksamhetsområdet och det goda arbete som bedrivs. 
Förvaltningen bedömer att förslaget skulle kunna bidra till ett ökat 
engagemang kring kvalitetsutveckling inom området genom att 
målgruppen och de gemensamma utmaningar och arbetssätt som 
finns inom verksamheterna kommer i fokus. Förvaltningen ser dock 
en risk att den egna tävlingsklassen skulle bli för liten jämfört med 
de övriga klasserna. Det skulle kunna innebära att klassen har för få 
deltagande verksamheter och risken för att en vinnare inte kan utses 
ökar.

Förvaltningen föreslår även ett namnbyte på den nuvarande 
tävlingsklassen ”Socialtjänst samt stöd och service till personer med 
funktionsnedsättning”. Förvaltningen förslag är att tävlingsklassen 
istället ska heta ”Individ- och familjeomsorg samt stöd och service 
till personer med funktionsnedsättning”.

 
Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 ST 2019/486-2 (Godkänd - R 1) Svar på remiss av motion 

om en egen tävlingsklass för stöd och service till personer 
med funktionsnedsättning i stadens kvalitetsutmärkelse
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 ST 2019/486-1.1 Motion om en egen tävlingsklass för Stöd 
och service till personer med funktionsnedsättning i stadens 
Kvalitetsutmärkelse
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§ 3
Svar på remiss - Inför metoden GVI mot vapenvåldet 
ST 2020/105

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på motionen.

Sammanfattning av ärendet 
Sissela Nordling Blanco och Anna Rantala Bonnier, båda 
Feministiskt Initiativ (Fi), har till kommunstyrelsen inkommit med 
en skrivelse, daterad 16 april 2019, om att införa metoden GVI 
(Group Violence Intervention) mot vapenvåldet i Stockholms stad. 
Motionärerna för fram att staden måste göra mer för att få slut på 
vapenvåldet och att i Malmö stad prövas modellen ”Sluta skjut” 
som är ett samarbete mellan polisen, kriminalvården, Malmö stad 
och engagerade invånare för att få stopp på skjutningar och ge rätt 
stöd till den som vill bort från våld och kriminalitet. Motionärerna 
föreslår att Stockholms stad, likt Malmö stad, inför det nya 
arbetssättet mot skjutningar med inspiration från den amerikanska 
modellen Group Violence Intervention. För att metoden ska fungera 
i Sverige och i Stockholm är det bra om en utvärdering av hur 
metoden fungerar i Malmö görs. Förvaltningens förslag är därför att 
invänta den utvärdering som görs av Malmö universitet och Brå för 
att se hur metoden ska kunna implementeras i Stockholms stad.

 
Förslag till beslut 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Åsa Nilsson Söderberg (L), Sus 
Andersson (MP) och Linn Bessner (C) föreslog att nämnden skulle 
ställa sig bakom förvaltningens förslag.
 
Rashid Mohammed m.fl. (V) och Mecide Gulenay m.fl. (S) lade 
fram ett eget förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle 
ställa sig bakom det.
 
Ersättaryttrande 
Ersättaren Karin Ploen (Fi) lade fram ett ersättaryttrande: Om jag 
haft rösträtt hade jag ställt mig bakomRashid Mohammed m.fl. (V) 
och Mecide Gulenay m.fl. (S) förslag till beslut.
 
Beslutsgång 
Ole-Jörgen Persson (M) ställde förslagen mot varandra och fann att 
nämnden hade beslutat att anta M+ L+ MP+ C:s förslag.
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Reservation 
Reservation anmäldes av Rashid Mohammed, Ifra Ibrahim Osoble, 
Mecide Gulenay, Nassir Abdullahi Ali och Celal Altun för eget 
förslag:
 
"Förslag till beslut

 Föreslå nämnden att bifalla motionen
 Därutöver anföra följande:
  

De senaste åren har antalet skjutningar i Stockholm ökat drastiskt. 
Många gånger är både förövare och offer unga män som rör sig i 
kriminella miljöer, men som samhället med befintliga insatser inte 
lyckats att nå.
 
Vi har inte råd att vänta
Det grova vapenvåldet har redan skördat flera unga mäns liv i vår 
stadsdel. Vi ser goda resultat från Malmö och vi välkomnar 
förvaltningens positiva inställning till metoden. Därför anser vi att 
Stockholms stad skyndsamt bör besluta om att införa metoden 
”Sluta skjut” som är baserad på den amerikanska modellen Group 
Violence Intervention (GVI) och som haft mycket gott resultat på 
de platser i USA där den prövats.
Det borde, om inte annat mot bakgrund av den senaste tidens 
skjutningar där bland annat en 14-åring i en annan stadsdel blev 
skadad, vara tydligt att befintliga verksamheter inte räcker till.
Förvaltningen konstaterar att en av de största lärdomarna som 
Malmö stad hittills har gjort är ”att ökad samverkan och förändrade 
arbetssätt inom alla inblandade myndigheter lett till positiva 
effekter.” Därför ställer vi oss frågande till att vi behöver invänta 
den utvärdering som kommer att göras under året av Malmö Stad 
och Brå. Genom att börja implementera metoden redan nu skulle 
staden spara tid och när utvärderingen från Malmö är färdig kan vi 
istället göra eventuella justeringar för optimera metoden.
 
Inse allvaret
Vi hoppas att den blågröna majoriteten inser allvaret i situationen 
och bifaller motionen om att, likt Malmö, införa nya metoder mot 
vapenvåldet med inspiration från den amerikanska metoden GVI – 
Group Violence Intervention".
 

Handlingar i ärendet
 ST 2020/105-2 (Godkänd - R 1) Svar på motion inför 

metoden GVI mot vapenvåldet 
 ST 2020/105-1.1 Remissunderlag - Motion om inför 

metoden GVI mot vapenvåldet
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§ 4
Reglering av EBO asylsökande inom Stockholms stad 
Remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2020/299
ST 2020/142

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen.

Sammanfattning av ärendet 
1 januari 2020 trädde en lagändring i kraft som innebär att 
asylsökandes möjligheter att flytta till eget boende (EBO) inom 
vissa områden kommer att begränsas från 1 juli i år. Enligt förslaget 
ska asylsökande som på egen hand bosätter sig i ett område med 
socioekonomiska utmaningar som huvudregel inte ha rätt till 
dagersättning eller särskilt bidrag enligt lagen om mottagande av 
asylsökande.

Förslag till beslut 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Åsa Nilsson Söderberg (L), Sus 
Andersson (MP) och Linn Bessner (C) föreslog att nämnden skulle 
ställa sig bakom förvaltningens förslag.
 
Mecide Gulenay m.fl. (S) lade fram ett eget förslag till beslut och 
föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det.
 
Ghazal Saberian (SD) lade fram ett eget förslag till beslut och 
föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det.
 
Beslutsgång 
Ole-Jörgen Persson (M) ställde förslagen mot varandra och fann att 
nämnden hade beslutat att anta M+ L+ MP+ C:s förslag.
 
Reservation 
Reservation anmäldes av Mecide Gulenay, Nassir Abdullahi Ali 
och Celal Altun för eget förslag:
 
"Förslag till beslut

1. Förvaltningens förslag till remissvar godkänns delvis
2. Stadsdelarna Tensta, Rinkeby, Husby och Skärholmen 

anmäls till Migrationsverket som begränsade områden för 
asylsökande att bosätta sig på egen hand.

3. Därutöver anföra följande
Det är en mänsklig rättighet att söka skydd undan krig och 
förföljelse och det är vårt ansvar att hjälpa människor som är i 
behov av skydd. För en ansvarsfull integration är det av stor vikt att 
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samhället arbetar för att de som beviljas skydd snabbt ska kunna 
komma in i samhället. Genom skapa förutsättningar och tidigt sätta 
in verktyg och insatser får människor möjlighet att snabbt etablera 
sig. I skolan och arbetslivet, i föreningslivet och i samhället i stort. 
Vi menar att ett bra mottagande utgår ifrån den enskildes behov och 
vad som är bäst för den enskildes möjlighet att delta i samhällets 
olika delar.
1994 inför den borgerliga regeringen Lagen om eget boende (EBO) 
som innebär att asylsökande kan välja bort Migrationsverkets 
anläggningsboende för att flytta till och bosätta sig i ett eget ordnat 
boende. Konsekvenserna av lagstiftningen som infördes har lett till 
att mottagande av asylsökande har varit skevt fördelat i landet under 
många år. Där några kommuner och vissa stadsdelar inom en 
kommun har haft en stor andel asylsökande medan andra kommuner 
inte haft några asylsökande bosatta. Vi socialdemokrater har varit 
skeptiska till EBO eftersom vi ser att asylsökande som ordnar eget 
boende ofta bosätter sig i områden som tampas med bland annat 
trångboddhet, hög arbetslöshet, låg utbildningsnivåer och låga 
inkomster. Systemet med EBO har inte gynnat integrationen utan 
tvärtom, ojämlikheten har istället förstärkts i några områden. Att 
lagen om eget boende begränsas och att kommunerna får större 
rådighet samspelar väl med bosättningslagen som säkerställer att 
alla kommuner tar emot nyanlända.
Stadsledningskontorets förslag på områden som ska undantas för 
asylsökande att bosätta sig på egen hand grundar sig på fyra 
variabler som visar hur den socioekonomiska tyngden ser ut 
avseende arbetslöshet, utbildningsgrad, inkomster och utländsk 
bakgrund. Vid samkörning av de fyra variabler har man identifierat 
15 områden i fyra stadsdelar som utmärker sig. Det är bra att 
variablerna som har använts kommer från öppen data och hur 
verkligheten ser ut i Stockholm. Det är också viktigt att det är lätt 
att begripa varför begränsningarna finns.
Vi saknar däremot en viktig variabel som tydligt illustrerar var det 
kan finns socioekonomiska utmaningar. Trångboddhet har oerhört 
negativa effekter på människors mående. För barn som växer upp i 
trångboddhet innebär trångboddhet att de inte kan läsa läxor i lugn 
och ro och inte heller kan vänner komma över för att leka. Barnen 
hänvisas till offentliga utrymmen för läxläsning och socialt 
umgänge. Trångboddheten innebär också begränsningar för den 
personliga integriteten, vilket i sin tur är negativt för människors 
hälsa. Vi vet utifrån myndigheters rapporter och Skillnadernas 
Stockholm, rapporten som stadens hållbarhetskommission tog fram, 
att trångboddheten samspelar med de andra variablerna som visar 
på socioekonomiska segregationen i vår stad.
Mottagandet av asylsökande är primärt ett statligt åtagande och ska 
så förbli. Men för att mottagande ska bli bra är det viktigt att 
kommunerna ges goda planeringsförutsättningar för att säkerställa 
ett socialt hållbart mottagande för individen. Om staden ska kunna 
lägga en god grund för att nyanlända (asylsökande som beviljats 
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uppehållstånd) snabbt ska kunna etablera sig och inte hamna i 
segregation är det avgörande att arbetet kan påbörjas redan när de är 
asylsökande. Att börja sin tid i Stockholm som trångbodd i ett 
område som tampas med arbetslöshet, låga skolresultat och andra 
utmaningar är ingen bra start för någon som har kommit till Sverige. 
Därför önskar vi att trångboddhet tillförs som en variabel.
I förslaget för vilka områden i Stockholm som ska undantas för 
asylsökande att bosätta sig på egen hand har inte hela stadsdelar 
ingått i begränsningen utan avgränsningen sträcker sig till områden 
inom stadsdelarna. Vilket innebär att asylsökande kan hamna i en 
situation där samhället genom Migrationsverket meddelar att de får 
bo i ett eget ordnat boende på ena gatan men däremot inte på gatan 
bredvid. Trots att gatorna ligger i samma stadsdel. Vi menar att det 
inte är på något logiskt att staden väljer att begränsa vissa delar av 
en stadsdel istället för hela stadsdelen. Det inte går att garantera att 
informationen som ges till asylsökande är tillräckligt tydlig och 
risken för att förvirring uppstår är stor. Vilket riskerar att leda till att 
stadsdelsförvaltningarna tvingas i större utsträckning att handlägga 
frågor som är Migrationsvaret ansvar att besvara och hantera. 
Därför föreslår vi att hela stadsdelarna ska anmälas som begränsade 
områden för asylsökande att ordna eget boende i. För Tenstas del 
innebär det att vi föreslår att samtliga nio DeSO-områden inom 
stadsdelen ska anmälas till Migrationsverket.
Genom en aktiv politik kan segregationen brytas och jämlikheten 
öka. I vår stad ska alla kunna växa och förverkliga sina drömmar. I 
nära samverkan med myndigheter, näringslivet och föreningslivet 
skapar vi tillsammans goda förutsättningar för ett Stockholm för 
alla".
 
Reservation 
Reservation anmäldes av Ghazal Saberian för eget förslag:
 
"Förslag till beslut

1. Att delvis bifalla förslaget
2. Därutöver vill vi anföra följande:

Stadsdelsnämnden har på remiss mottagit möjligheten att yttra sig 
gällande anmälan av kommunområden till undantag av den nya 
EBO-lagstiftningen som träder i kraft 1 juli 2020.
Vi Sverigedemokrater ser positivt på att dagersättning och särskilt 
bidrag utgår vid nyanländas flytt till områden med socioekonomiska 
utmaningar. Genom att stoppa inflödet av nya personer som 
behöver integreras, kan segregationen stävjas.
Vi ställer oss dock frågande kring varför man ämnar att anmäla en 
del av Stockholms Stads utsatta områden för detta undantag. Istället 
bör samtliga områden som på sikt riskerar få en förvärrad situation, 
inkluderas. Vi anser att utgångspunkten för undantag i EBO-
lagstiftningen ska grunda sig i rapporten ”Kriminell påverkan i 
lokalsamhället – En lägesbild för utvecklingen i utsatta områden” 
(2019, Nationella operativa avdelningen). Därför bör Stockholms 
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Stad anmäla följande områden till undantag:

Husby
Rinkeby/Tensta
Älvsjö/Solberga
Bredäng
Hagsätra/Rågsved
Hässelby/Vällingby
Vårberg
Östberga
Att enbart fokusera på områden som betecknas som särskilt utsatta 
och utelämna utsatta områden innebär en förvärrad situationen i 
områden som idag klassas som utsatta områden. På sikt riskerar 
därför de områden som idag klassa som utsatta inom en nära 
framtid bli klassade som särskilt utsatta.
Mot bakgrund av ovanstående föreslår Sverigedemokraterna
Att: även områden som betecknas som utsatta omfattas av 
undantaget i EBO-lagen".
 
Särskilt uttalande
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Åsa Nilsson Söderberg (L), Sus 
Andersson (MP) och Linn Bessner (C) lade fram ett särskilt 
uttalande.
 
Ersättaryttrande 
Ersättaren Lars Hallberg (KD) lade fram ett ersättaryttrande: Om 
jag haft rösträtt hade jag ställt mig bakom Ole-Jörgen Persson m.fl. 
(M), Åsa Nilsson Söderberg (L), Sus Andersson (MP) och Linn 
Bessner (C) särskilda uttalande.
 
"Särskilt uttalande
Syftet med det beslut som nu fattas är att förhindra trångboddhet, 
minska segregationen och råda bot på svåra sociala förhållanden 
som har uppstått pga EBO-lagstiftningen. I det arbetet är undantag 
från lagstiftningen ett av flera verktyg som används tillsammans 
med övriga insatser staden gör för att stärka integrationen av 
nyanlända och asylsökande i Stockholm som helhet och vår stadsdel 
i synnerhet.
Arbetet behöver följas upp för att se vilka effekter som uppnås. De 
undantag som nu föreslås är baserade på socioekonomiska faktorer, 
men det är svårt veta exakt hur läget ser ut i vår stadsdel. En analys 
av nulägesbeskrivning och orsakssamband hade i sammanhanget 
underlättat. Vi vill starkt understryka behovet av att förvaltningen 
följer utvecklingen noga för att säkerställa att beslutet får de 
effekter som eftersträvas. 
Saker som kan genomlysas är exempelvis var stadens EBOende bor, 
vilka drivkrafter som ligger bakom deras val av bostadsområde och 
vilka faktorer som är centrala för att påskynda integrationen".
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Särskilt uttalande
Rashid Mohammed m.fl.(V) lade fram ett särskilt uttalande.
 
Ersättaryttrande 
Ersättaren Karin Ploen (Fi) lade fram ett ersättaryttrande: Om jag 
haft rösträtt hade jag ställt mig bakom Rashid Mohammed m.fl. (V) 
särskilda uttalande.
 
"Särskilt uttalande
Genom en förändring i lagen (1994:137) om mottagande av 
asylsökande (LMA) som trädde i kraft 1 jan 2020 ges kommuner 
möjlighet att undanta vissa områden för asylsökande att bosätta sig 
i. Förändringen innebär också att asylsökande, som flyttar till eget 
boende i vissa områden med socioekonomiska utmaningar, som 
huvudregel inte får rätt till dagersättning, under förutsättning att 
kommunen anmält området till Migrationsverket. Syftet med 
förslaget är att asylsökande i fler fall än i dag ska välja att bo i 
områden där det finns förutsättningar för ett socialt hållbart 
mottagande och att de negativa sociala konsekvenserna av 
asylsökandes eget boende ska minska.
Vänsterpartiet blundar inte för att Eget boende (EBO) har medfört 
problem och att förändringar kan vara nödvändiga. Effekter som 
EBO medfört är trångboddhet och att kvinnor som bor i inom EBO 
har en tendens att i lägre utsträckning delta i svenskundervisning 
eller annan sysselsättning än kvinnor som bor på 
Anläggningsboende (ABO) under asyltiden. På längre sikt riskerar 
det att påverka förutsättningarna för en snabbare etablering i arbets- 
och samhällslivet.  Migrationsverket har också ett ansvar att se till 
att utsatta grupper får det skydd de behöver på anläggningen, vilket 
kan skapa förutsättningar för att tidigt upptäcka förekomst av våld 
mot kvinnor och barn.
Systemet med EBO kan också innebära att asylsökande samma 
omsättning inte omfattas av alla etableringsinsatser som samhället 
har att erbjuda. Det handlar bland annat om samhällsvägledning, att 
länka till förskola och skola, samt att uppmärksamma behov hos 
nyanlända barn. 
Vi vet däremot inte vad de här begränsningarna som förslaget 
innebär kommer att ha för effekter för barn som kan tvingas flytta 
mellan olika anläggningar eller påverkas av att föräldrarna riskerar 
att bli än mer ekonomiskt utsatta, då de även riskerar att förlora sin 
ersättning. Vi anser att barnperspektivet bör utredas och belysas i än 
högre utsträckning. Vi vet heller inte vilka kostnader det kommer 
att innebära för kommunen i form av ökande informationsinsatser 
eller ekonomisk nödhjälp om staten drar sig ur i högre utsträckning 
även detta skulle behövas utreda ytterligare.
Det vi däremot vet genom uppgifter från Migrationsverket är att i 
juli 2019, bodde omkring 56 procent i eget boende. Det beror dels 
på att många upplever anläggningsboenden som nedbrytande, dels 
på att man upplever närheten till släktingar och andra landsmän som 
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en trygghet och slutligen på att det finns en brist på andra 
boendealternativ.
Att många bosätter sig i samma områden beror på att Stockholm är 
en segregerad stad och att det är svårt att hitta hyresrätter med 
rimlig hyra i alla områden av staden. Detta är en konstaterad 
konsekvens av de omfattande ombildningar som genomfördes under 
Alliansstyret 2007-2014. Detta visar i sin tur på det stora behovet av 
att bygga fler hyresrätter med rimliga hyror över hela staden samt 
att inte genomföra några ombildningar av äldre hyresrätter till 
bostadsrätter. Det kommer inte att uppstå fler boendemöjligheter i 
mer välbeställda kommuner eller stadsdelar i Stockholm bara för att 
de asylsökande mister sin dagersättning.
Vi menar därmed att lagändringen inte kommer få de effekter som 
man hoppas att den ska ha.
För att uppnå de målen om att skapa förutsättningar för ett social 
hållbart mottagande, måste vi i stället arbeta vidare med det 
åtgärder som arbetades fram under den förra majoriteten genom 
Skillnadernas Stockholm, genom att förstärka socialtjänst, förskola, 
skola och öka möjligheterna att nå goda levnadsvillkor. Det handlar 
om att arbetsmarknadsinsatser görs för att underlätta vägar till 
arbete och självförsörjning och att bostadsbolagen har insatser för 
att komma tillrätta med och förhindra otillåtna 
andrahandsuthyrningar och minska trångboddhet. 
Stadsdelsnämnderna har också de senaste åren, tillsammans med 
andra ansvariga nämnder och bolagsstyrelser, lagt mycket resurser 
på socialt förebyggande åtgärder.
Vi anser att de människor som sökt sig till Sverige undan krig och 
förtryck ska ges goda förutsättningar och möjligheter att komma in i 
samhället. Vi tror inte på en politik som domineras av sanktioner 
och indragna bidrag för de asylsökande som, i likhet med andra 
invånare, vill besluta om sin egen bostadsort, eller bostadsområde".

Handlingar i ärendet
 264622 (Godkänd - R 1) Reglering av EBO asylsökande 

inom Stockholms stad 
 ST 2020/142-1.3 Kopia av godkänt tjänsteutlåtande: KS 

2020/299 Tjänsteutlåtande
 262052 Bilaga 4 Förvaltningens DeSO-karta med 

gatuadresser
 ST 2020/142-1.1 KS 2020/299 Bilaga 2 
 ST 2020/142-1.2 KS 2020/299 Bilaga 1
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§ 5
Lokal samverkansöverenskommelse med polisen 
ST 2019/557

Beslut 
1. Stockholms stad och Polisregion Stockholm har tagit fram 

en övergripande samverkansöverenskommelse i syfte att nå 
ett effektivt samordnat brottsförebyggande och 
trygghetsskapande arbete. Det övergripande målet är att 
stockholmarnas trygghet ska öka och att den faktiska 
brottligheten ska minska. Ambitionen är också att nå målet 
att Stockholms stad inte ska ha några utsatta eller särskilt 
utsatta områden. Samtliga stadsdelsförvaltningar och 
lokalpolisområden ska med den som utgångspunkt ta fram 
lokala samverkansöverenskommelser.

2. Spånga-Tensta och Rinkeby-Kista stadsdelsnämnder har 
beslutat om en gemensam trygghetsstrategi för Järva. Med 
den som strategisk inriktning för det brottsförebyggande- 
och trygghetsskapande arbetet har stadsdelsförvaltningarna 
tillsammans med polisen tagit fram ett förslag på en 
gemensam lokal samverkansöverenskommelse mellan 
stadsdelsförvaltningarna och polisen.

Sammanfattning av ärendet 
Spånga-Tensta och Rinkeby-Kista har tillsammans med polisen 
tagit fram en lokal samverkansöverenskommelse. 
Överenskommelsen utgår från den centrala överenskommelsen 
mellan Stockholm stad och Polisregion Stockholm samt den 
gemensamma trygghetsstrategin som beslutats i båda 
stadsdelsnämnder.

En gemensam organisation för arbetet har fastställts. I 
organisationen ingår förutom stadsdelsförvaltningarna och polisen 
även representanter från utbildningsförvaltningen, trafikkontoret 
och andra relevanta samverkanspartners.

Arbetet startar med att en gemensam lägesbild tas fram som 
underlag för det fortsatta arbetet med orsaksanalyser och 
prioriteringar inom fastställda samverkansområden.

 
Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.
 
Särskilt uttalande 
Rashid Mohammed m.fl. (V) och Mecide Gulenay m.fl. (S) lade 
fram ett särskilt uttalande.
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Ersättaren Karin Ploen (Fi) lade fram ett ersättaryttrande:
Om jag haft förslags- och rösträtt hade jag ställt mig bakom Rashid 
Mohammed m.fl. (V) och Mecide Gulenay m.fl. (S) särskilda 
uttalande.
 
"Särskilt uttalande
Stockholm stad och Polisregion Stockholm har gemensamt tagit 
fram en ny övergripande samverkansöverenskommelse eftersom det 
tidigare samverkansavtalet har löpt ut. Det är bra att staden och 
polisen tillsammans arbetar för att minska brottligheten och för att 
öka säkerhet på de platser där brottsligheten är hög idag. Stockholm 
ska vara en säker och trygg stad. 
Överenskommelsen innehåller många bra välbehövliga insatser för 
att öka samverkan för att skapa en trygg stad och såväl minska som 
att lösa brott av olika slag. Vi anser dock att samverkan mellan 
Stockholm stad och polisen också behövs komma till eller behöver 
utvecklas inom andra områden. 
Under rubriken prioriterade samverkansområden nämns Särskilt 
utsatta och sårbara brottsoffer. Under rubriken nämns unga 
brottsoffer men inte barn trots att de flesta orosanmälningar om barn 
som far illa handlar om våld mot barn och att barn i synnerhet borde 
ses som särskilt utsatta. Även de som är offer för våld i nära 
relationer och offer för människohandel är grupper som är särskilt 
utsatta och samverkan behöver öka. I arbetet med att minska våldet 
mot kvinnor är det av yttersta vikt att både stad och Polis samverkar 
för att nå fler våldsutövare, både för att stoppa våldet och för att 
lagföra fler.
Vi saknar också en ambition att öka samverkan mellan staden och 
polisen i frågor om våld i nära relationer eller prostitution, brott som 
främst drabbar kvinnor och barn. Det nämns att det finns pågående 
samverkan mot människohandel men vi ser ett behov av ökad 
samverkan för att kunna minska förekomsten av och hjälpa 
människor ur alla typer av människohandel. Vi saknar också en 
analys av kvinnors upplevelser av otrygghet i det offentliga rummet 
och önskar se ökat fokus på just otrygghet ur ett 
jämställdshetsperspektiv.
Det är positivt att samverkansöverenskommelsen värderar det 
lokala arbetet som sker i stadens i stadsdelsområden högt. Därför är 
beklagligt att stadsdelsnämnderna inte har fått ta del av den 
övergripande handlingsplanen. Flera stadsdelsnämnder lyfter i sina 
remissvar svårigheten att få en bild av vad arbetet kommer att 
innebära i praktiken när de inte har fått tagit del av den plan som 
kommer att innehålla alltifrån mål, åtagande till tidsplan och 
ansvarsfördelning. Det hade varit bra om stadsdelarna hade getts 
möjlighet att få lämna synpunkter på den övergripande 
handlingsplanen eftersom den är central för genomförandet av 
ambitionerna i den övergripande samverkansöverenskommelsen. 
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Vi vill betona vikten av stadsdelsnämndernas roll i det lokala 
arbetet och det viktiga förebyggande arbete som dess verksamheter 
genomför. För att kunna samordna, samverka och arbeta effektivt 
krävs dock avsatta resurser. Den borgerliga majoriteten har valt att 
satsa på ordningsvakter och kameraövervakning, vilket är bra men, 
genomför istället nedskärningar som drabbar satsningar på 
fritidsverksamheter, medborgarvärdar och förebyggande arbete mot 
barn och unga hårt. 
Förra mandatperioden satsades stora resurser för att återupprätta det 
förebyggande arbetet som till stor del finansierades av den sociala 
investeringsfonden, många projektmedel tar nu slut och det behövs 
finansiering inför kommande år om satsningarna ska kunna vara 
kvar. Idag är det oklart hur mycket som återstår av fonden som förra 
majoriteten startade. Även socialtjänsten får mindre medel inte 
minst socialförvaltningen som centralt har hand om jour och 
uppsökande verksamhet på många av de platser som pekas ut som 
öppen drogscen och liknande, detta samtidigt som 
samverkansöverenskommelsen tydligt pekar ut just socialtjänsten 
som en av de viktigaste aktörerna.
Vi delar remissinstanserna uppfattning om att 
samverkansöverenskommelsen bör innehålla en avtalstid som anger 
när avtalet ska senast uppdateras. Särskilt eftersom 
kommunfullmäktige ska beslut om överenskommelsen. Det första 
samverkansavtalet mellan staden och polisen gällde åren 2015-
2019. Fyraåriga avtal kan vara passande för att ge samtliga berörda 
möjlighet att arbeta långsiktigt och strategiskt. Givetvis måste både 
samverkansavtal och handlingsplaner på övergripande och lokal 
nivå kunna revideras inom avtalstiden om så behövs". 

Handlingar i ärendet
 262803 (Godkänd - R 3) Lokal 

samverkansöverenskommelse med polisen
 261863 Lokal samverkansöverenskommelse 20 feb 2020
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§ 6
Boendeplan för bostäder med särskild service för 
personer med funktionsnedsättning enligt LSS och SoL 
2020 – 2030 
ST 2020/51

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner boendeplanen för region västerort 
avseende de delar som berör Spånga-Tensta stadsdelsnämnd.

Sammanfattning av ärendet 
Stadsdelsförvaltningarna i region västerort (Spånga-Tensta, 
Rinkeby-Kista, Hässelby-Vällingby och Bromma) har i samarbete 
tagit fram en plan för bostäder med särskild service för personer 
med funktionsnedsättning. Planen avser perioden 2020-2030. 
Boendeplanen utgör ett underlag till den stadsövergripande 
boendeplanen som tas fram av socialförvaltningen.
Boendeplanen omfattar befintliga boenden, planerade byggprojekt 
och uppskattat behov av bostäder med särskild service för personer 
med funktionsnedsättning. Swecos prognos över behovet av 
bostäder med särskild service för perioden 2020-2030 utgör ett 
viktigt underlag i boendeplanen.

 
Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 ST 2020/51-1 (Godkänd - R 2) Boendeplan för bostäder med 

särskild service för personer med funktionsnedsättning enligt 
LSS och SoL 2020-2030 i region västerort

 ST 2020/51-2 Bilaga 1 - Boendeplan 2020-2030 västerort
 ST 2020/51-3 Bilaga 2 - Prognos Sweco bostad med särskild 

service 2020-2029
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§ 7
Boendeplan för äldre 2021 med utblick mot 2040 
ST 2020/116

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner boendeplanen för region västerort 
avseende de delar som berör Spånga-Tensta stadsdelsnämnd.

Sammanfattning av ärendet 
Stadsdelsförvaltningarna i region västerort (Spånga-Tensta, 
Rinkeby-Kista, Hässelby-Vällingby och Bromma) har i samarbete 
tagit fram en boendeplan för äldre. Planen avser 2021, med utblick 
mot 2040, och utgör underlag till den stadsövergripande 
boendeplanen som tas fram av äldreförvaltningen. Boendeplanen 
omfattar befintliga boenden, planerade byggprojekt och uppskattat 
behov av bostäder.

 
Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.
 
Särskilt uttalande
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Åsa Nilsson Söderberg (L), Sus 
Andersson (MP) och Linn Bessner (C) lade fram ett särskilt 
uttalande.
 
Ersättaryttrande 
Ersättaren Lars Hallberg (KD) lade fram ett ersättaryttrande: Om 
jag haft rösträtt hade jag ställt mig bakom Ole-Jörgen Persson m.fl. 
(M), Åsa Nilsson Söderberg (L), Sus Andersson (MP) och Linn 
Bessner (C) särskilda uttalande.
 
"Särskilt uttalande
Stockholms äldreomsorg ska präglas av valfrihet och kvalité. För 
oss är det självklart att man som äldre ska kunna leva sitt liv med 
självbestämmande, respekt och värdighet. Ofrivillig ensamhet bland 
äldre ska motverkas, bland annat i boenden som möjliggör social 
gemenskap och mänskliga möten. Ingen ska behöva känna oro över 
sitt boende eller över att inte få den hjälp man behöver.
Enligt Swecos rapport om framtidens behov av seniorboende är 
Spånga-Tensta den stadsdelsnämnd som har minst antal 
seniorbostäder. I dagsläget finns det endast 29 seniorbostäder i form 
av bostadsrätter. Ett arbete för att öka antalet seniorboenden har 
påbörjats genom att Micasa bygger om före detta Tensta servicehus 
till seniorbostäder, men det är i dagsläget oklart när dessa är klara.
Det behöver skapas fler alternativ i vår stadsdel för de äldre som 
önskar och behöver ett mer tillgängligt boende. Fortsatt utveckling 
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av seniorboenden i olika upplåtelseformer som ett komplement för 
de personer som inte är i behov av heldygnsomsorg är därför 
angeläget.
Vi vill understryka behovet av en fortsatt dialog med alla berörda 
parter i staden för att se hur vi bäst kan uppfylla stadens 
målsättningar om tryggt äldreboende och valfrihet i vår stadsdel. 
Det är särskilt angeläget med fler seniorbostäder. Det är därvid 
centralt med god planering, dialog och samverkan".
 
Särskilt uttalande 
Rashid Mohammed m.fl. (V) och Mecide Gulenay m.fl. (S) lade 
fram ett särskilt uttalande.
 
"Särskilt uttalande
Det var rödgrönrosa majoriteten som under förra mandatperioden 
initierade arbetet med ett mer systematiskt arbete för boende för 
äldre, arbetet omfattade bland annat ett nära samarbete mellan 
äldrenämnden och exploateringsnämnden men också med privata 
byggaktörer. Detta eftersom vi vet att den demografiska 
utvecklingen kommer att leda till en större andel äldre i staden och 
att det kommer att ställa krav på olika typer av boende för att möta 
olika behov för en allt större grupp äldre. Samt att detta är ett arbete 
som behöver ledas av kommunerna och ingenting som kommer att 
lösas av sig själv, det är glädjande att se att även nuvarande 
majoritet fortsatt på den vägen.
Förvaltningen lyfter att det är svårt hitta boende för äldre med 
psykisk ohälsa som exempelvis yttrar sig i form av ett samlande 
som lett till vräkning eller för personer som har PTSD 
(posttraumatiskt stressyndrom) samt att det saknas lämpliga 
boendeformer för målgruppen. Vi menar att staden behöver ta ett 
kommunövergripande ansvar för dessa boenden, att nya 
profilboenden bör etableras som KÖV – kommunövergripande 
verksamhet.  
Spånga Tensta behöver även seniorboende och vi välkomnar att 
Micasa bygger om Tensta Servicehus till seniorboende, men på sikt 
skulle även nyproduktion av seniorboenden i Micasas regi sannolikt 
behövas. Vi beklagar därför att den nya majoriteten sänkt 
ambitionsnivån för Micasa. 
De lokala boendeplanerna för äldre ger ett viktigt underlag för 
framtida planering och utbyggnad av olika sorters boenden för 
äldre. Det är viktigt att detta underlag får genomslag i 
stadsplaneringen och att stadsbyggnadsnämnden och 
exploateringsnämnden arbetar för att se till att det behov som lyfts 
fram i rapporten tillgodoses inom de givna tidsramarna. För att det 
ska vara möjligt så behövs boendeplanerna tas fram i nära 
samarbete med dessa nämnder. Framöver skulle det vara önskvärt 
att det i de lokala boendeplanerna för äldre framgår hur planeringen 
av nya boende för äldre faktiskt ser ut i antal bostäder i olika 

Sida 22 (54)



Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Protokoll nr 3/2020

2020-03-12

kategorier i markanvisningar och detaljplaner i det område som 
planen omfattar".

Handlingar i ärendet
 ST 2020/116-2 (Godkänd - R 1) Boendeplan för äldre 2021 

med utblick mot 2021
 ST 2020/116-1 Boendeplan för äldre 2021 med utblick mot 

2040 - Västerort
 ST 2020/116-3 Bilaga 2 - Framskrivning äldreomsorg 2019 

Sweco
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§ 8
Utredning avseende framtida driftsform för 
stadsdelsnämndens fritidsgårdsverksamhet 
ST 2020/36

Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

utredning som inriktning för det fortsatta arbetet inom 
fritidsgårdsverksamheten.

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd uppdrar till förvaltningen att 
till nämnden återkomma med förslag till 
förfrågningsunderlag avseende upphandling av drift av 
fritidsgårdarna Blå Huset, Hjuset, Grottan och Spånga 
Folkan.

3. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att Bromstens 
fritidsgård kvarstår i egen regi.

4. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd uppdrar till förvaltningen att 
återkomma med förslag på framtida finansiering av 
verksamheten Tech Tensta.

Sammanfattning av ärendet 
Det nuvarande avtalet med Stockholms Stadsmission för drift av 
fritidsgården House of Tensta i Blå huset löper ut den 31 januari 
2021. Förvaltningen har därför på uppdrag av stadsdelsnämnden 
gjort en utredning avseende driftsform, mål och inriktning för 
samtliga fritidsverksamheter, inklusive fritidsgården i Blå huset.

Utredningen visar att fritidsgårdsverksamheten har haft olika 
utmaningar att bedriva en kvalitativ verksamhet, främst inom 
områdena organisation och styrning, lokaler, samverkan och 
fritidsgårdarnas verksamhetsinriktningar. Förvaltningens 
bedömning är att det pågående utvecklingsarbetet har bidragit till 
förbättringar inom ovanstående områden, men att det krävs en 
fortsatt tydlig inriktning och en långsiktig, hållbar organisation för 
att förbättringsarbetet ska leda till stabila resultat.

Förvaltningen ser för- och nackdelar med en utförare alternativt en 
blandning av olika regiformer. En utförare ger stordriftsfördelar 
exempelvis vid bemanning, resursutnyttjande och 
aktivitetsplanering. Flera utförare däremot bidrar till en bredare 
kompetensbas och möjligheter till erfarenhetshetutbyte som kan 
stimulera till verksamhetsutveckling.

Förvaltningens samlade bedömning är att verksamhetsutveckling 
och samverkan kan stimuleras om fritidsgårdsverksamheten bedrivs 
av flera utförare. Olika perspektiv, erfarenheter och kompetenser 
kan, om det tas tillvara, bidra till utveckling av verksamheten som 
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helhet. Det kräver dock tydliga upparbetade strukturer för 
samverkan. På sikt kan det leda till att verksamheten blir bättre 
rustad att möta ungas önskemål och olika behov.

 
Förslag till beslut 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Åsa Nilsson Söderberg (L), Sus 
Andersson (MP) och Linn Bessner (C) föreslog att nämnden skulle 
ställa sig bakom förvaltningens förslag.
 
Rashid Mohammed m.fl. (V) och Mecide Gulenay m.fl. (S) lade 
fram ett eget förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle 
ställa sig bakom det.
 
Ersättaryttrande 
Ersättaren Karin Ploen (Fi) lade fram ett ersättaryttrande: Om jag 
haft rösträtt hade jag ställt mig bakomRashid Mohammed m.fl. (V) 
och Mecide Gulenay m.fl. (S) förslag till beslut.
 
Beslutsgång 
Ole-Jörgen Persson (M) ställde förslagen mot varandra och fann att 
nämnden hade beslutat att anta M+ L+ MP+ C:s förslag.
 
Omröstning begärdes.
 
Följande voteringsordning fastställdes.
Den som biträder bifall till M+ L+ MP+ C:s förslag röstar ja. Den 
som biträder bifall till V+S:s förslag röstar nej.
 
Följande ja-röster avgavs: Ole-Jörgen Persson (M), Annika 
Rosenberg (M), Markku Sirviö (M), Lotta Högström (M),  Åsa 
Nilsson Söderström (L), Sus Andersson (MP), Linn Bessner (C) och 
Ghazal Saberian (SD).
 
Följande nej-röster avgavs: Rashid Mohammed (V), Ifra Ibrahim 
Osoble (V), Mecide Gulenay (S), Nassir Abdullahi Ali (S) och 
Celal Altun (S). 
 
M+ L+ MP+ C:s förslag till beslut hade därmed bifallits med 8 
röster mot 5.
 
Reservation 
Reservation anmäldes av Rashid Mohammed, Ifra Ibrahim Osoble, 
Mecide Gulenay, Nassir Abdullahi Ali och Celal Altun för eget 
förslag:
 
"Förslag till beslut
Vi föreslår att Spånga- Tensta stadsdelsnämnd beslutar följande.

1. Att: avslå förvaltnings förslag.
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2. Att förvaltningen får uppdrag av stadsdelsnämnden att 
utreda för drift av fritidsgården House of Tensta i Blå huset 
när nuvarande avtalet löper ut den 31 januari 2021, mål och 
inriktning för fritidsgården i Blå huset.

3. Att därutöver anföra följande: 
                                                                   
Fritidsgården är en viktig plats för våra ungdomar. Fritidsgården ska 
vara en plats för aktiviteter och samvaro men också en plats där 
man känner sig trygg, blir sedd, utvecklas och bekräftad för den 
man är.
Självklart behöver verksamheterna på fritidsgårdarna alltid 
utvecklas i samspel med det som händer i vår samtid men och efter 
brukarnas behov av delaktighet. Det görs genom idogt demokrati, 
jämställdhet- och integrationsarbete, bättre öppettider, utökad 
programverksamhet och inte minst utbildad och kontinuerlig 
personal. Vi vill inte att stadsdelen avsäger sig ansvaret till den som 
vinner anbudet under en viss begränsad tid. 
Vi anser att det finns möjlighet för stadsdelen att skapa fritidsgårdar 
med särskild kompetens utifrån hela stadsdelens behov, vilket i sin 
tur ger positiva synergieffekter mellan fritidsgårdarna. Genom att ha 
fritidsverksamheterna i egen regi blir verksamheten även en del av 
stadens alla verksamheter vilket exempelvis gynnar samverkan 
mellan fritidsgårdarna och socialsekreterare. Det är även lättare att 
skapa kombinationstjänster så att fler fritidsledare kan erbjudas 
heltidstjänster och på så vis har bättre möjlighet att stanna kvar i 
yrket och verksamheten.
Större organisationer är inte heller lika sårbara och det finns en 
bättre tillgång till stödfunktioner i form av HR, kommunikation, 
handledning m.m. Verksamheten blir inte lika personbunden utan 
mer funktionsbunden.  Det blir även lättare att kvalitetssäkra 
verksamheten och personalens kompetens vad gäller mänskliga 
rättigheter och barnkonventionen. Vilket i sin tur leder till en bättre 
tillgång till handledning för medarbetare samt att medarbetare kan 
utbyta erfarenheter vad gäller att hantera problem liksom att 
medarbetare kan biträda varandra med problemlösning eller 
coachning av ungdomar med särskilda behov.
Vi ser också att andelen flickor ökar på våra fritidsgårdar men 
tyvärr inte tillräckligt. Här behöver vi ta en aktiv del som att se över 
hur man kan stötta Ung Fritids goda arbete ännu mer, det går helt 
enkelt för sakta!"
 
 

Handlingar i ärendet
 262782 (Godkänd - R 1) Utredning avseende framtida 

driftsform för stadsdelsnämndens fritidsgårdar
 261864 Utredning fritidsverksamhet 13 feb 2020
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§ 9
Revidering av riktlinjer för pensionärsföreningarnas 
bidrag 
ST 2020/117

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att revidera riktlinjerna för 
pensionärsföreningsbidraget enligt förvaltningens förslag
 

Sammanfattning av ärendet 
Pensionärsföreningar i Spånga-Tensta stadsdelsområde har 
möjlighet att ansöka om ekonomiskt bidrag för den verksamhet som 
de bedriver. Bidrag kan ges till pensionärsföreningar som har sin 
huvudsakliga verksamhet inom stadsdelen. Nuvarande riktlinjer 
antogs av stadsdelsnämnden i december 2009. Dessa fastställer 
grundbeloppen till 700 kronor i verksamhetsbidrag och sju kronor 
per medlem i aktivitetsbidrag.

 
Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 ST 2020/117-1 (Godkänd - R 1) Revidering av 

pensionärsföreningarnas bidrag 
 ST 2020/117-2 Bilaga - Nuvarande riktlinjer för bidrag till 

pensionärsföreningar
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§ 10
Idéburet offentligt partnerskap med Verdandi 
ST 2019/547

Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd uppdrar åt 

stadsdelsdirektören att teckna en överenskommelse om 
idéburet offentligt partnerskap (IOP) med föreningen 
Verdandi för åren 2020-2021.

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beviljar 845 000 kronor per 
år inom ramen för IOP med Verdandi.

Sammanfattning av ärendet 
Stadsdelsförvaltningen fick i samband med nämndens sammanträde 
den 12 december 2019, i uppdrag att tillsammans med Verdandi 
utreda möjligheten att stärka samarbetet med Verdandi i form av en 
IOP.

Ett förslag till IOP har tagits fram i samverkan mellan förvaltningen 
och Verdandi. Tre samverkansområden har identifierats med barn, 
unga och vårdnadshavare som huvudsakliga målgrupper.

Målet med samverkan via IOP är att stärka den positiva sociala 
kontrollen i stadsdelsområdet som en del i nämndens 
brottsförebyggande- och trygghetsskapande arbete.

Förvaltningen förslår att överenskommelsen ska gälla under åren 
2020-2021. Vidare föreslår förvaltningen att Verdandi beviljas 
845 000 kronor per år för projektet.

 
Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.
 
Särskilt uttalande
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Åsa Nilsson Söderberg (L), Sus 
Andersson (MP) och Linn Bessner (C) lade fram ett särskilt 
uttalande.
 
Ersättaryttrande 
Ersättaren Lars Hallberg (KD) lade fram ett ersättaryttrande: Om 
jag haft rösträtt hade jag ställt mig bakom Ole-Jörgen Persson m.fl. 
(M), Åsa Nilsson Söderberg (L), Sus Andersson (MP) och Linn 
Bessner (C) särskilda uttalande.
 
"Särskilt uttalande
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Vi välkomnar IOP-avtalet med Verdandi. Verdandi har under 
många år gjort betydande insatser för stadsdelens barn- och unga, 
och bedriver en verksamhet som tillför ett stort mervärde till 
förvaltningens egna insatser för denna viktiga målgrupp. Att 
föreningen nu kan fortsätta detta arbete inom ramen för ett IOP 
innebär en långsiktig och hållbar lösning som är till gagn för 
föreningen så väl som för stadsdelen.
Vi anser det vara viktigt att uppföljning sker kontinuerligt för att 
säkerställa verksamhetens innehåll och kvalité och förutsätter att en 
utvärdering av IOP-avtalet sker i god tid innan den 15 oktober 
2021".

Handlingar i ärendet
 ST 2019/547-2 (Godkänd - R 1) Idéburet offentligt 

partnerskap med Verdandi
 ST 2019/547-4 Idéburet offentligt partnerskap mellan 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd och Verdandi
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§ 11
Tillsyn vid Spånga-Tensta stadsdelsnämnd gällande 
ärenden som rör våld i nära relation 
ST 2019/561

Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

förslag till tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
inspektionen för vård och omsorg (IVO) som yttrande.

2. Omedelbar justering.

Sammanfattning av ärendet 
Inspektionen för vård och omsorg, IVO, har meddelat att de ska 
genomföra en granskning av nämndens arbete med våld i nära 
relation. Inspektionen avser ärenden som rör våldsutsatta vuxna 
över 18 år samt barn i åldern noll – 17 år som misstänks ha eller har 
bevittnat våld i nära relation. Nämnden ska inför tillsynen ha 
genomfört egengranskningar via en länk till IVO på alla 
barnutredningar som avslutades under perioden april-november 
2019. En av aktualiseringsorsakerna till inledd utredning ska vara 
att barnet misstänks ha eller har bevittnat våld i nära relation. 
Egengranskningen ska vara klar 28 februari. Nämnden ska också 
göra egengranskning på vuxenutredningar där den vuxne har ansökt 
om skydd och stöd utifrån våld i nära relation. Ärendena ska ha 
avslutats under perioden april-november 2019. Utöver 
egengranskningarna begär IVO att nämnden inför granskningen 
redovisar svar på ett antal frågor.

 
Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 ST 2019/561-3 (Godkänd - R 1) Meddelande om tillsyn av 

ärenden som rör våld i nära relationer 
 ST 2019/561-4 Bil 1 Rutin RVT och BoU
 ST 2019/561-5 Bil 2 Rutin samarbete BoU och EB
 ST 2019/561-6 Bil 3 Intern samverkan mellan IoF och ÄO, 

FH och psykisk ohälsa 2018
 ST 2019/561-7 Bil 4 Rutiner Familjerätt och 

relationsvåldsteam
 ST 2019/561-8 Bil 5 Rutinhandbok för Relationsvåldsteamet 

Spånga-Tensta copy
 ST 2019/561-9 Bil 6 Rutin anmälningar gällande 

barnmisshandel
 ST 2019/561-10 Bil 7 Rutin handläggning anmälan
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 ST 2019/561-11 Bil 8 Verksamhetsplan Spånga-Tensta 
stadsdelsnamnd

 ST 2019/561-12 Bil 9 VP 2020 Ekonomiskt bistand
 ST 2019/561-13 Bil 10 VP 2020 Familjestodsenheten
 ST 2019/561-14 Bil 11 VP 2020 Barn och ungdomsenheten
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§ 12
Svar på medborgarförslag om informationsskylt vid 
dammarna i Tenstadalen 
ST 2019/450

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att anta 
medborgarförslaget.

Sammanfattning av ärendet 
Den 22 oktober 2019 inkom ett medborgarförslag gällande 
informationsskylt vid dammarna i Tenstadalen. I förslaget framhålls 
riskerna med att mata fåglar och att information krävs för sprida 
kunskap om dess konsekvenser. Informationsskyltarna bör även 
vara tillgängliga på flera språk för att öka kunskapsspridningen.

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning ställer sig positiv till 
medborgarförslaget. En informationsskylt vid dammarna i 
Tenstadalen kommer att etableras i enlighet med 
medborgarförslaget. En övergripande inventering kommer även 
genomföras av förvaltningen då behovet av denna typ av 
informationsskyltar finns på fler platser i stadsdelsområdet.

Inventering och etablering av skyltar bekostas inom förvaltningens 
budget för investeringar under 2020.

 
Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 ST 2019/450-7 (Godkänd - R 1) Informationsskylt till 

Hjulstadammarna
 ST 2019/450-4 Medborgarförslag bortredigerad för 

publicering
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§ 13
Svar på medborgarförslag gällande skateboardramp i 
Tensta 
ST 2019/344

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna Spånga-
Tensta stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande som svar på 
medborgarförslaget.

Sammanfattning av ärendet 
Den 16 september 2019 mottog Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning 
ett medborgarförslag om att på ett bättre sätt utnyttja ytorna under 
E18-brospannet vid Elinsborgs bollplan. Förslagsställaren vill att en 
skatboardramp på ytan.

Enligt förslagsställaren menar, med hänvisning till ett liknande 
projekt under lilla Västerbron, att det på andra ställen byggts under 
stora vägkonstruktioner.

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning ställer sig positiv till förslaget. 
Förvaltningen föreslår dock att Tenstadalen utreds som lämplig 
plats för etablering. Skaterampen föreslås även ansökas om och 
bekostas inom ramen för trafiknämndens investeringsprojekt under 
perioden 2021-2023.

 
Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 ST 2019/344-5 (Godkänd - R 1) Svar på medborgarförslag 

gällande skateboardramp i Tensta
 ST 2019/344-2 Medborgarförslag gällande skateboardramp - 

Bortredigerad

Sida 34 (54)



Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Protokoll nr 3/2020

2020-03-12

§ 14
Svar på medborgarförslag gällande förändrade 
öppettider för fritidsgården i Blå huset 
ST 2019/548

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att medborgarförslaget 
avslås.

Sammanfattning av ärendet 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd mottog i december 2019 ett 
medborgarförslag gällande förändrade öppettider för fritidsgården 
House of Tensta i Blå huset.

Fritidsgården House of Tensta drivs på entreprenad av Stockholms 
stadsmission till och med 31 januari 2020. Enligt gällande avtal har 
fritidsgården öppet fem kvällar per vecka, tisdag till och med 
lördag. Inom Spånga-Tensta stadsdelsområde finns fritidsgårdar i 
egen regi vilka håller öppet måndagar, en av de dagar då House of 
Tensta har stängt. Söndagar har ingen fritidsgård i stadsdelsområdet 
öppet. Förvaltningen bedömer att det för närvarande inte är möjligt 
att utöka öppettiderna för House of Tensta och förändra avtalets 
omfattning. Däremot kan förslag på förändrade öppettider beaktas 
vid avtalets upphörande.

Förvaltningen har fått i uppdrag att återkomma till nämnden med 
förslag på driftsform, mål och inriktning för samtliga 
fritidsverksamheter, inklusive House of Tensta. Utredningen 
kommer att presenteras i samband med nämndens sammanträde den 
12 mars 2020. Förvaltningen föreslår att utredningen, som även 
omfattar öppettider, ska vara ett underlag för framtida inriktningar 
för fritidsgårdsverksamheten i Spånga-Tensta.

Mot bakgrund av det förslår förvaltningen att Spånga-Tensta 
stadsdelsnämnd beslutar att avslå medborgarförslaget.

 
Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 ST 2019/548-5 (Godkänd - R 1) Svar på medborgarförslag 

gällande förändrade öppettider för fritidsgården i Blå huset
 ST 2019/548-2 Medborgarförslag gällande förändrade 

öppettider för fritidsgården i Blå huset - bortredigerad för 
publicering 
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§ 15
Anmälan av kontorsyttrande avseende 
departementspromemorian ”Bättre studiestöd till äldre” 
Svar på remiss kommunstyrelsen 2019/1996
ST 2020/49

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lägger kontorsyttrandet till 
handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen i Stockholms stad har remitterat promemorian 
Bättre studiestöd till äldre (dnr KS 2019/1996). Förvaltningen har 
lämnat svar på remissen till kommunstyrelsen.

I promemorian föreslås att åldersgränser för rätt till studiestöd ska 
höjas och återbetalningsregler ändras. Det föreslås även extra 
studieveckor till studerande över 40 år. Utredaren väljer att inte 
lägga förslag på en ny deltidsnivå inom studiestödet.

Förvaltningen ser positiva effekter av förslagen då de kan leda till 
att fler inleder studier. Förvaltningen anser att en ny deltidsnivå ska 
införas inom studiestödssystemet för att gynna kortutbildades 
möjligheter att kombinera studier på olika nivåer inom komvux, 
samt för att kombinera studier med arbete. Förvaltningen anser även 
att utredningen behöver göra en konsekvensanalys ur ett kommunalt 
perspektiv då förslagen leder till behov av fler utbildningsplatser 
och nya studerandegrupper.

 
Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.
 
Särskilt uttalande 
Rashid Mohammed m.fl. (V) och Mecide Gulenay m.fl. (S) lade 
fram ett särskilt uttalande.
 
 
Ersättaren Karin Ploen (Fi) lade fram ett ersättaryttrande:
Om jag haft förslags- och rösträtt hade jag ställt mig bakom Rashid 
Mohammed m.fl. (V) och Mecide Gulenay m.fl. (S) särskilda 
uttalande.
 
"Särskilt uttalande
Förändringstakten i samhället skapar ökade behov av insatser för 
omställning.
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I takt med att människor kan arbeta högre upp i åldrarna behöver 
alltfler ges möjlighet att kunna förvärva nya kunskaper. På så sätt 
kan alla stärkas. Samhället får ta del av människors fulla potential 
och den enskilde får möjlighet till att utvecklas genom att kunna 
verka längre tid på arbetsmarknaden och i förlängningen få en god 
pension. 
Det är glädjande att regeringen föreslår att skapa fler möjligheter för 
äldre att ta del av studiestöd högre upp i åldrarna, samt att utöka 
antalet studieveckor för personer över 40 år. Vi anser även att  CSN 
bör slopa åldersbegränsningen helt för äldre som CSN idag har.
Det livslånga lärandet är avgörande för såväl individer som för 
samhället i stort.
Därför vill understryka förvaltningens synpunkter om att ny 
deltidsnivå behövs inom studiestödssystemet. Vi anser även att 
förslaget om att generellt höja gränsen för återbetalning bör utredas 
lite närmre. Vi menar att konsekvenserna av höjning av 
återbetalningsåldern för grupperna kvinnor, utrikesfödda och 
funktionshindrade kanske inte är tillräckligt väl utredda. 
Höjningen av återbetalningsåldern (och möjligheten att ta lån) 
motiveras med föreslagna höjningar av pensionsåldern. I detta 
sammanhang är det viktigt att notera att den faktiska ålder som 
människor tar ut sin pension vid skiljer sig åt. Dessa skillnader 
samvarierar bland annat med arbetets karaktär och personers hälsa. 
De som har tunga och monotona jobb, de som har hälsoproblem, 
inte sällan orsakade av ett fysiskt och/eller psykiskt betungande 
arbete är ofta de som går i pension tidigare, medan de med 
stimulerande arbete som inte belastar hälsan arbetar längre. Dessa 
typer av arbete samvarierar i sin tur med lön. Vi vet dessutom att 
kvinnor generellt har betydligt lägre löner än män.
Vi instämmer även i förvaltningens synpunkter om att det krävs en 
konsekvensanalys för kommunernas kostnader som en konsekvens 
av detta förslag. Därutöver vill vi poängtera att utökade ambitioner 
om mer utbildning för fler och investeringar i livslångt lärande inte 
går att kombinera med att spara på vuxenutbildning. Stockholm och 
andra kommuner som har gjort besparingar på vuxenutbildning 
behöver tänka om och prioritera vuxenutbildningen. Vi anser att 
Stockholm och Sverige ska vara föredömen när det kommer till att 
möta framtidens arbetsmarknad med stora möjligheter för 
människor att utvecklas och lära sig nytt. Ingen ska lämnas efter när 
arbetsmarknaden förändras". 
 

Handlingar i ärendet
 ST 2020/49-5 (Godkänd - R 1) Anmälan av kontorsyttrande 

Departementspromemoria Bättre studiestöd till äldre
 ST 2020/49-3 Kontorsyttrande över 

departementspromemorian Bättre studiestöd till äldre
 ST 2020/49-1.2 Remiss - Departementspromemoria Bättre 

studiestöd till äldre
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§ 16
Anmälan av kontorsyttrande på förslag om Språkplikt - 
deltagande i grundutbildning i svenska för rätt till 
försörjningsstöd 
ST 2020/53

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd godkänner anmälan av 
förvaltningens kontorsyttrande som svar på remissen och lägger 
ärendet till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Socialdepartementet föreslår att det ska införas ett tillägg i 4 kap. 1 
§ socialtjänstlagen (SoL) om att den enskilde vid behov ska delta i 
grundutbildning i svenska för att anses stå till arbetsmarknadens 
förfogande. Den föreslagna lydelsen blir följande:

…”Den som inte kan försörja sig men som kan arbeta har rätt till 
försörjningsstöd enligt första stycket om han eller hon står till 
arbetsmarknadens förfogande i vilket ingår att vid behov delta i 
grundutbildning i svenska. Om det finns godtagbara skäl har den 
enskilde rätt till försörjningsstöd även om han eller hon inte står till 
arbetsmarknadens förfogande”.

Bakgrunden till förslaget är att för den som tar emot 
försörjningsstöd och saknar kunskaper i svenska är språkstudier och 
arbete en viktig väg in i samhället. Kvinnor och män ska från 
samhällets sida mötas av samma förväntningar och krav och ska ges 
samma förutsättningar för att kunna försörja sig själva och stå på 
egna ben genom inträde på arbetsmarknaden. Det vanligaste 
försörjningshindret är arbetslöshet och anledningarna till svårigheter 
för nyanlända att komma in på arbetsmarknaden är bland annat låg 
utbildningsnivå och bristande kunskaper i svenska. Mot bakgrund 
av detta, anses det motiverat att införa ett tillägg i SoL om att vid 
behov delta i språkutbildning. Språkplikten ska riktas mot den 
enskilde och genom tillägget i lagen tydliggörs att kravet att stå till 
arbetsmarknadens förfogande även inkluderar att vid behov delta i 
grundutbildning i svenska.

Förvaltning ställer sig positiv till socialdepartementets förslag till 
tillägg i 4 kap 1 § socialtjänstlagen om att den enskilde vid behov 
ska delta i grundutbildningen i svenska för att anses stå till 
arbetsmarknadens förfogande, så kallad språkplikt.

Förvaltningen anser att det är bra med ett förtydligande av 
språkkravet i lagen för att tydliggöra för den enskilde om vilka krav 
som gäller för att vara berättigad till försörjningsstöd. Att 
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språkkravet tydliggörs i lagen kan även leda till att det i större 
samsyn i staden vid handläggning av ärenden.

 
Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.
 
Särskilt uttalande 
Rashid Mohammed m.fl. (V) lade fram ett särskilt uttalande.
 
Ersättaren Karin Ploen (Fi) lade fram ett ersättaryttrande:
Om jag haft förslags- och rösträtt hade jag ställt mig bakom Rashid 
Mohammed m.fl. (V)särskilda uttalande.
 
"Särskilt uttalande
Socialdepartementet har tagit fram ett förslag om ett tillägg i 
socialtjänstlagen som förtydligar att skyldigheten att stå till 
arbetsmarknadens förfogande även innefattar skyldighet att delta i 
grundutbildning i svenska, en så kallad språkplikt. Redan idag görs 
en individuell bedömning av en persons språkkunskaper vid 
ansökan om försörjningsstöd. Visar det sig att personen är i behov 
av språkkunskaper och kan erbjudas det ställs det kravet redan idag 
för att erhålla försörjningsstöd. Tackar personen nej till 
språkundervisning är hen inte berättigad till försörjningsstöd om det 
inte finns särskilda skäl, skäl som också finns beskrivna i 
Socialdepartementets promemoria. Förvaltningen skriver i sitt svar 
att detta lagförslag inte kommer påverka antalet personer som 
mottar ekonomiskt bistånd. Däremot menar förvaltningen att det 
kan innebära en viss ökad arbetsbörda för socialsekreterare som 
prövar rätten till ekonomiskt bistånd. 
Vi ser lagförslaget som ett populistiskt förslag genom att fokusera 
på försörjningsstödet som om det vore en stor utgift för 
kommunerna och att försörjningsstöd utbetalas utan motkrav. Vi ser 
förslaget som en ickefråga. Som beskrivet ovan finns redan krav på 
den enskilde att göra allt som kan möjliggöra att hen blir 
självförsörjande. Tyvärr lyckas ej alltid detta och då behöver 
samhällets yttersta skydd träda in. Samhället måste ta ett solidariskt 
ansvar så att alla ska kunna få sina behov tillgodosedda. Om 
samhället lägger allt ansvar på individnivå får det till följd ett 
hårdare och mer ojämlikt samhälle som föder utanförskap, 
otrygghet och våld".

Handlingar i ärendet
 ST 2020/53-4 (Godkänd - R 1) Anmälan av kontorsyttrande 

på förslag om språkplikt- deltagande i grundutbildning i 
svenska för rätt till försörjningsstöd 

 ST 2020/53-3 Kontorsyttrande gällande Språkplikt- 
deltagande i grundutbildning i svenska för rätt till 
försörjningsstöd
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 ST 2020/53-1.1 Remiss - Språkplikt - Deltagande i 
grundutbildning i svenska för rätt till försörjningsstöd
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§ 17
Anmälan av medborgarförslag gällande utegym i Hjulsta 
ST 2020/67

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att ge förvaltningen i 
uppdrag att bereda inkommet medborgarförslag om utegym i 
Hjulsta.

Sammanfattning av ärendet 
Inkommet medborgarförslag om utegym i Hjulsta.

 
Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 ST 2020/67-4 (Godkänd - R 1) Anmälan av 

medborgarförslag gällande utegym i Hjulsta
 ST 2020/67-5 Medborgarförslag om Utegym_Bortredigerad 

för publicering
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§ 18
Redovisning av ej verkställda beslut enligt 9 § och 
rapportering enligt 28 f-g §§ LSS samt enligt 4 kap 1 § 
och rapportering enligt 16 kap 6f § SoL, kvartal 4 2019 
ST 2020/11

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lägger redovisningen av ej 
verkställda beslut för fjärde kvartalet 2019 till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Kommunerna har en skyldighet att rapportera gynnande beslut 
enligt 9 § lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade 
(LSS) samt 4 kap 1 § socialtjänstlagen (SoL) som inte verkställts 
inom tre månader från beslutsdatum. Kvartalsvis rapportering sker 
enligt 28 f-g §§ LSS samt 16 kap 6f § SoL till Inspektionen för vård 
och omsorg, socialförvaltningen, äldreförvaltningen och 
stadsrevisionen.

Förvaltningen har rapporterat enligt de anvisningar som finns. 
Totalt har åtta ej verkställda beslut rapporterats varav fyra avser 
omsorg om personer med funktionsnedsättning enligt SoL, två avser 
äldre och två avser insatser enligt LSS. Verksamhetsområdet 
individ och familjeomsorg har inga ej verkställda beslut under 
kvartalet. Orsaken till att besluten ej är verkställda varierar, bland 
annat anges att lämplig uppdragstagare för insatsen kontaktperson 
saknas eller att den enskilde har tackat nej till erbjudande.

Majoriteten av besluten, sex av åtta, avser kvinnor. Underlaget ger 
inte anledning till analys av skillnader mellan könen.
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden lägger redovisningen 
av ej verkställda beslut för fjärde kvartalet 2019 till handlingarna.

 
Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 ST 2020/11-1 (Godkänd - R 1) Redovisning av ej verkställa 

beslut kvartal 4 2019
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§ 19
Anmälning av tillsynsplan enligt lagen om tobak och 
liknande produkter (2018:2088) för Spånga-Tensta 
stadsdelsnämnd 2020 
ST 2020/91

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga anmälan av 
tillsynsplan för e-cigaretter och folkölstillsyn till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
I enlighet med socialförvaltningens riktlinjer för 
stadsdelsförvaltningarnas uppdrag av tillsyn av e-cigaretter och 
folkölstillsyn ska en tillsynsplan finnas tillgänglig och varje år 
revideras.

Enligt den nya lagen om tobak och liknande produkter (2018:2088) 
som träde i kraft den 1 juli 2019 krävs tillstånd för försäljning av 
tobaksvaror. Förslag är att tillsynsansvaret för tobak ska tillhöra 
socialförvaltningen som handlägger och fattar beslut om 
tobakstillstånd. Ett formellt beslut väntas fattas inom tertial 1. 
Stadsdelsförvaltningens tillsynsplan avser därför försäljning av 
folköl, elektroniska cigaretter och påfyllnadsbehållare.

Förvaltningen föreslår att förslag till tillsynsplan 2020 antas av 
stadsdelsnämnden.

 
Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 ST 2020/91-1 (Godkänd - R 1) Anmälningsärende avseende 

tillsyn enligt lagen om tobak och liknande produkter 
(2018:2088) i Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 2020

 ST 2020/91-2 Bilaga - Tillsynsplan 2020
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§ 20
Anmälan av månadsrapport - ekonomi 
ST 2020/1

Beslut 
Nämnden godkänner denna månadsrapport.
 

Sammanfattning av ärendet 
Sammantaget prognostiseras en budget i balans efter 
resultatöverföringar

Ärendet
Ärendet har utarbetats av avdelningen för ekonomi och analys i 
samarbete med övriga avdelningar. Syftet med månadsrapporten är 
att följa upp och prognostisera avvikelse jämfört med budget för 
stadsdelsnämndens verksamheter utifrån kommunfullmäktiges tre 
inriktningsmål;

 En modern storstad med möjligheter och valfrihet för alla.
 En hållbart växande och dynamisk storstad med hög tillväxt.
 En ekonomiskt hållbar och innovativ storstad för framtiden.

 
Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.
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§ 21
Anmälan av månadsrapport - trygghet och säkerhet 
ST 2020/7

Ärendet utgår.

Sida 47 (54)



Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Protokoll nr 3/2020

2020-03-12

§ 22
Anmälan av tjänstemannabeslut fattade på delegation 
2020 
ST 2020/8

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna.

Ärendet
Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 
tjänsteutlåtande från den 18 februari 2020.
 
Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 260203 (Godkänd - R 1) Anmälan av tjänstemannabeslut 

fattade på delegation
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§ 23
Anmälan av protokoll för brottsförebyggande rådet 
ST 2020/4

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lägger protokollet till handlingarna.

Ärendet
Protokoll från den 17 januari 2020 anmäls.
 
Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 ST 2020/4-1 Protokoll för brottsförebyggande rådet den 17 

januari 2020
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§ 24
Anmälan av protokoll för pensionärsrådet 
ST 2019/3

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lägger protokollen till handlingarna.

Ärendet
Protokoll från den 13 november 2019 och den 4 december 2019 
anmäls.
 
Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.
 

Handlingar i ärendet
 ST 2019/3-10 Protokoll nr 8/2019 från Pensionärsrådet
 ST 2019/3-11 Protokoll nr 9/2019 från pensionärsrådet och 

funktionshinderrådet
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§ 25
Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under 
januari och februari 2020 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Förteckningen finns i pärm på sammanträdet.

 
Beslutsgång
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.
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§ 26
Information, nämndens och förvaltningens frågor 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga anmälan av 
inkomna protokoll med mera, § 26 bilaga 1, till handlingarna.

Ärendet
I pärm på sammanträdet anmäldes inkomna protokoll med mera, § 
26 bilaga 1
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§ 27
Kurser och konferenser 
 
Inbjudan till den konferens - Tankesmedja för friluftsliv 2020 den 
28, 29 april på Djurönäset, Stockholm.
 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att två från majoriteten och 
två från oppositionen får delta på konferensen och att arvode utgår.
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§ 28
Anmälan av protokoll och domar/beslut 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga protokollen till 
handlingarna.

Ärendet
Protokoll från sociala delegationen den 6 februari 2020, den 14 
februari 2020, den 20 februari 2020, den 5 mars samt från 
stadsdelsnämndens slutna del den 30 januari 2020 anmäls.
 
Beslutsgång
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga protokollen till 
handlingarna.
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